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I AGENDA 
 LEDENVERGADERING



Agenda voor de bijeenkomst van
de ledenvergadering van de NBA
d.d. 17 december 2018

1. Opening

2. Mededelingen en ingekomen stukken

3. Voortgang en vooruitblik vernieuwingsagenda
Het bespreken van de belangrijkste projecten die in het kader van de vernieuwingsagenda
inmiddels zijn gedefinieerd en de stand van zaken met betrekking tot deze projecten.

4. Nieuwe governance van de NBA
 Het bespreken van en besluiten over de uitgangspunten die gehanteerd gaan worden bij het

inrichten van de nieuwe governance van de NBA.

5. Verkleining van het bestuur
 Het nemen van een besluit omtrent het terugbrengen van het aantal bestuursleden van 13 naar 7

6. Ontwerpverordeningen
Het nemen van een besluit omtrent:
a. de ontwerpverordening tot wijziging van de Verordening op het bestuur;
b. de ontwerpverordening tot wijziging van de Verordening op de kwaliteitstoetsingen.

7. Financiën
Bij dit agendapunt wordt, in het kader van het uitvoeren van de vernieuwingsagenda, een update
gegeven van de financiële situatie over 2018 en de verwachtingen met betrekking tot 2019.

8. Notulen
Het vaststellen van de notulen van de bijeenkomst van de ledenvergadering d.d. 18 juni 2018 en
het bespreken van de actiepunten uit die vergadering.

9. Rondvraag

10. Sluiting
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II TOELICHTING 
 OP DE AGENDA
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4 |     Nieuwe governance van de NBA 
 

LEIDERSCHAP, DAADKRACHT EN  VERNIEUWEN 
Bestuurlijke voorwaarden voor de maatschappelij ke relevantie van de 

accountant 

1. Inleiding 

De NBA opereert in een dynamische omgeving, waarbij de samenleving hoge verwachtingen heeft 
van (de dienstverlening door) de accountant. Om aan die verwachting tegemoet te komen heeft de 
NBA in 2017 een nieuwe visie ontwikkeld, die meer dan voorheen de nadruk legt op de ontwikkeling 
van het beroep en de ontwikkeling van de beroepsbeoefenaar. De NBA vervult in de vertaling van de 
visie naar beleid een voortrekkersrol. Zij is daarbij proactief, initiërend, opiniërend en zichtbaar voor 
leden, stakeholders en samenleving. Flexibiliteit en slagvaardigheid zijn daarbij sleutelwoorden, ook 
waar het om de inrichting van de governance gaat. Sleutelwoorden die gelden voor alle geledingen 
binnen de NBA, zoals bestuur, bureau, commissies etc. En die onder andere leiden tot een kleiner 
bestuur. Een bestuur dat naast de formele rol die de NBA krachtens de wet heeft meer faciliterend is 
en ruimte biedt aan initiatieven vanuit de sector en de leden.  
 
Van visie naar beleid resulteerde in een veranderagenda audit en een vernieuwingsagenda. Daarin is 
de koers voor de komende jaren vastgelegd. Die koers richt zich op vijf onderling verbonden thema’s: 

 Onomstreden kwaliteit 

 Maatschappelijke relevantie 

 Lerend beroep als drijfveer voor beroepsontwikkeling 

 Vernieuwende kracht 

 Accountantstitel als sterk merk 
 

 
 
Op elk van de vijf kernthema’s hebben we onze ambities geformuleerd. Gezamenlijk moeten deze 
leiden tot een beroep dat ook in de toekomst gezaghebbend is en maatschappelijk is gelegitimeerd. 
Een beroep dat ertoe doet en dat aantrekkelijk is om in te werken.  
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Om dit te realiseren hebben we een fors aantal vernieuwings- en veranderingsprojecten geïnitieerd. 
Maar er is meer nodig dan alleen het starten en uitvoeren van projecten. Het realiseren van onze 
ambities vergt ook een verandering van onze cultuur en structuur. Het vergt een open attitude, 
gericht op samenwerking en ontwikkeling van het beroep en op vernieuwing van de sector. En het 
vergt een beroepsorganisatie met een bestuurlijke inrichting die dit faciliteert.  
 
Een toekomstbestendige NBA: 

 Heeft een voortrekkersrol in de vernieuwing van de sector en toont leiderschap en daadkracht; 

 Benut nieuwe kansen om het vertrouwen in accountants te waarborgen; 

 Is proactief en vormt een verbindende schakel tussen stakeholders en leden; 

 Richt zich op kernthema’s en werkt voortdurend aan de ontwikkeling en vernieuwing van het 
beroep; 

 Leert en inspireert; 

 Heeft een besluitvorming die dicht bij de betrokkenen tot stand komt. 
 
Dit document beschrijft de ontwerpcriteria van de nieuwe beroepsorganisatie en bevat voorstellen 
voor de nadere uitwerking.  

2. Meer eenheid 

Accountants hebben een gemeenschappelijke basis. Dit komt tot uiting in de publiekrechtelijke basis 
van het beroep en de daaruit voortvloeiende collectieve taken die we centraal organiseren: 

 De wettelijke taken (kwaliteitsbevordering, collectieve belangenbehartiging, handhaven eer van 
stand, verzorgen praktijkopleiding); 

 Gemeenschappelijke strategie vanuit de vijf kernthema’s. 
 
Tegelijkertijd bieden accountants in verschillende functies uiteenlopende diensten aan in diverse 
sectoren. Dat laat onverlet dat maatschappelijke relevantie en – legitimatie voortdurend eisen 
stellen aan de ontwikkeling van het beroep en de beroepsbeoefenaar. Dat is wat alle accountants 
bindt, hoe verschillend de functie of werkplek ook is. Dat stelt ook eisen aan de wijze waarop de 
beroepsorganisatie is ingericht en dat is anders dan tot nu toe het geval is. De huidige structuur 
kenmerkt zich vooral door een bestuurlijke focus, waarbij macht en het zich gerepresenteerd weten 
dominant is, terwijl een meer ontwikkelingsgerichte focus dominant zou moeten zijn. Daarin 
functioneert een bestuur dat stimuleert, ontwikkelt en verbindt en decentrale groepen van leden die 
zich organiseren op basis van hun specifieke kennis en ervaring en zelfstandig invulling geven aan de 
strategische kaders.  
  
Voor alle geledingen betekent dit een forse transitie ten opzichte van de bestaande situatie.  

1. Het bestuur vertegenwoordigt de PBO, ziet strategisch vooruit en toetst op hoofdlijnen. Het is 
beperkt van omvang en fungeert onafhankelijk van de diverse achterbannen; 

2. Groepen van leden opereren zelfstandiger, met eigen beleidsruimte en meer slagkracht, en met 
een grotere zichtbaarheid. Ze zijn gericht op de ontwikkeling van hun vakgebied, delen kennis en 
vormen meer zelfstandige gemeenschappen.  

3. Bureau en directie vormen de verbindende spil tussen leden, bestuur en externe stakeholders. 
 
In de volgende paragrafen werken we bovenstaande uitgangspunten uit.  
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3. Centraal bestuur: vormgeven aan publieke taken en strategie 

Het bestuur is verantwoordelijk voor de uitvoering van de wettelijke taken van de 
beroepsorganisatie. Ze heeft daarmee de bevoegdheid om aan de leden bindende regels te stellen, al 
dan niet na instemming van de Algemene Ledenvergadering. Die verantwoordelijkheid blijft met de 
vernieuwingsagenda ongewijzigd, de wijze waarop ze wordt uitgevoerd vergt echter heroverweging.  
 
NBA kent momenteel de volgende organen die uitvoering geven aan haar publiekrechtelijke taken: 

 Adviescollege voor Beroepsreglementering (ACB) 

 Raad voor Toezicht (RvT) 

 Raad voor de Praktijkopleiding 

 Klachtencommissie 

 Geschillencommissie 

 Commissie voor de Bezwaarschriften. 
 
Hoewel ACB en RvT de afgelopen jaren hun waarde en robuustheid hebben bewezen, wordt het 
steeds duidelijker dat het veranderende maatschappelijk veld noodzaakt tot een heroriëntatie op 
samenstelling, taken en uitvoering. Ten aanzien van het ACB doet de vraag zich voor hoe de 
effectiviteit van de regelgeving kan worden verbeterd, met het oog op de gewenste kennis en het 
beoogde gedrag. Daarnaast is er de wens om de inbreng van stakeholders te vergroten, een discussie 
die ook internationaal speelt.  
Ten aanzien van de Raad voor Toezicht doen zich vragen voor rond normering en eenduidigheid, met 
name in relatie tot partijen als AFM en SRA. Het bestuur evalueert beide organen de komende 
periode. 
 
De oriëntatie van het bestuur wijzigt in de nieuwe opzet. Kort samengevat komt het erop neer dat 
het bestuur besluitvormend is op de PBO-taken van de NBA en toezichthoudend op alle overige 
taken van de beroepsvereniging. Dat laat onverlet dat er een specifieke verantwoordelijkheid is ten 
aanzien van de strategie van de NBA. Deze behoeft goedkeuring en een waakzaam oog vanuit het 
bestuur. In alle gevallen geldt dat het bureau een meer centrale rol dan voorheen vervult ten aanzien 
van de beleidsvoorbereiding en – bepaling. Zij ondersteunt het bestuur in de bewaking van de 
gemeenschappelijke en legitieme basis van het beroep.  
 
Om haar taken effectief en slagvaardig uit te voeren wordt het bestuur in omvang verkleind. Per 1 
januari fungeert een bestuur van zeven leden. Het voornemen is om dit in 2020 terug te brengen 
naar vijf. Het streven is om twee van de vijf bestuurszetels door onafhankelijke ‘niet-leden’ te laten 
innemen.  
 
Tot nu toe werd het bestuur bij haar strategische taken ondersteund door twee organen, de Raad 
van Advies en de Signaleringsraad. Het ligt voor de hand na te gaan of dit in de nieuwe opzet ook de 
meest geëigende opzet zou zijn.  Dit wordt meegenomen in de hele heroriëntatie op de ruim 30 NBA-
commissies die op dit moment actief zijn.  

4. Decentrale ledenorganisatie: vormgeven aan ontwikkeling en 
vernieuwing 

Diversiteit is een belangrijke voorwaarde voor ontwikkeling en vernieuwing en dat geldt ook voor het 
accountantsberoep. Deze ontwikkeling en vernieuwing vindt bij uitstek plaats in een vrije omgeving, 
waar beroepsbeoefenaren kennis delen en uiteenlopende perspectieven en belangen met elkaar 
bespreken. Het is essentieel dat de bestuurlijke inrichting van de beroepsorganisatie deze behoefte 
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stimuleert en faciliteert. Op zijn minst vereist dit een terughoudende opstelling van het centrale 
bestuur.  
 
Belangrijker nog is dat initiatieven van leden de ruimte krijgen en waar nodig van extra impulsen 
worden voorzien. Om die reden beogen we een omvorming van de huidige - vrij strak 
gereglementeerde en voor velen niet altijd heldere - structuur van ledengroepen en 
adviescommissies. Daarbij willen we wel een onderscheid maken tussen, top down ingerichte en op 
kennisontwikkeling gerichte platforms (faculties) en bottom up ingerichte losse verbanden, waarin 
de ontwikkeling van de beroepsbeoefenaar wordt gestimuleerd (communities). Dit naar analogie met 
de Engelse zusterorganisatie ICAEW met wie een inhoudelijk samenwerkingsverband bestaat.  
 

Van ledengroep naar faculty 

Volgens de huidige wet is een ledengroep ‘een bij verordening ingesteld verband van leden van de 
beroepsorganisatie die zijn verenigd naar de aard van hun werkzaamheden of hun functie als 
accountant’.  Ieder lid is verplicht om lid te zijn van een ledengroep en kan ook maar van slechts één 
ledengroep lid zijn. Deze bepaling vindt zijn oorsprong in de gedachte dat je als beroepsbeoefenaar 
maar één functie tegelijk kan uitoefenen. Deze veronderstelling is inmiddels achterhaald. Vele leden 
vervullen meerdere functies naast elkaar, al dan niet in deeltijd, en binnen één dienstverband kan 
een accountant uiteenlopende activiteiten verrichten. 
De praktijk van de huidige ledengroepen laat zien dat het dienstverband (de functie) het 
voornaamste criterium van indeling is. Hiervan worden de belangen behartigd, de taak die de wet 
aan ledengroepen voorschrijft. Dit kan leiden tot - ongewenste - belangenconflicten binnen het 
beroep.  
 
Waar het echter om gaat is de aard van de beroepsmatige werkzaamheden en de specifieke 
omgeving waarin deze worden uitgeoefend, en dat is ook waar leden elkaar op vinden en waar ze 
zich in willen ontwikkelen. Wij stellen dan ook voor om ledengroepen om te vormen naar faculties 
die zijn ingericht naar de aard van de beroepsmatige activiteit. Doel van deze faculties is niet primair 
‘het behartigen van belangen’ maar kennisontwikkeling en kennisoverdracht. 
 
Vooralsnog onderscheiden we de volgende faculties: 

 Audit & Assurance 
Ondersteunt leden bij audit- en assurance 

 Accounting & Reporting 
Ondersteunt leden op het gebied van accounting, samenstellen en verslaggeving 

 Business & management 
Ondersteunt leden op het gebied van interne beheersing, governance, performance 
management en financiering 

 Ethiek 
Ondersteunt leden bij het ontwikkelen van een kritische, eigenstandige beroepshouding. 

 
De faculties vormen in feite de centra van beroepsontwikkeling en slaan een brug tussen enerzijds 
wet- en regelgeving en vaktechniek en anderzijds de beroepspraktijk. Leden kunnen zich in principe 
bij elke, en desnoods meerdere faculties aansluiten. Omdat faculties voorzien in elementaire en 
noodzakelijke kennis en vaardigheden geldt een verplicht lidmaatschap van tenminste één faculteit. 
Daarnaast geldt voor alle accountants een automatisch lidmaatschap van de faculteit Ethiek.  
 
Faculties kennen een door de leden gekozen faculty-bestuur dat verantwoordelijk is voor het 
realiseren van de geformuleerde doelstellingen. De faculties zelf worden ingesteld door het bestuur, 
en fungeren op basis van een reglement.  
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Van commissie naar community 

Waar faculties door het bestuur worden ingesteld, komen communities tot stand op initiatief van 
leden zelf. Doel is het samenbrengen en ontwikkelen van leden rond een gemeenschappelijk 
interessegebied. Dat kan een thema of sector zijn, maar ook een regionale verbondenheid (zoals een 
afdeling). 
 
Communities hebben een bredere basis dan de huidige commissies: het programma van de 
community gaat verder dan het adviseren van het bestuur (de opdracht van de huidige commissies). 
Kennisontwikkeling binnen communities moet ten goede komen aan alle leden die hun interesse 
kenbaar hebben gemaakt. Een community betrekt naast leden ook relevante stakeholders bij zijn 
activiteiten. 
Communities kennen een programmaraad die wordt gekozen uit eigen kring, en worden door het 
bureau ondersteund, zij het op een lichtere wijze dan de faculties. De instelling van een community 
vereist instemming van de directie omdat deze verantwoordelijk is voor de allocatie van de 
beschikbare middelen.  
 
Om de blik van buiten te bevorderen kunnen ook niet-leden lid worden van een faculty of 
community en zitting nemen in bestuur of programmaraad. Zij betalen wel een bijdrage voor hun 
lidmaatschap en kunnen niet over een meerderheid van de zetels beschikken. Bij de uitwerking van 
het governance-voorstel worden voor de participatie van niet-leden nadere regels opgesteld, samen 
met de leden. 
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Voorwaarden voor succes 

Hoewel dit document vooral gericht is op de structuur van de beroepsorganisatie, ligt daar niet de 
sleutel voor succes. Die ligt in de cultuur en bijbehorende gedrag over de wijze waarop dit project 
invulling krijgt. De intentie om er gezamenlijk de schouders onder te zetten en de bereidheid om het 
experiment aan te gaan. Voorop daarbij staat dat het beroep voortdurend ontwikkeld en vernieuwd 
en dat we naar de samenleving kracht en eenheid uitstralen. Niet het vasthouden aan verworven 
belangen en posities maar een open, nieuwsgierige en naar buiten gerichte attitude bepaalt of we de 
toekomst succesvol tegemoet treden.  
 
Hoewel we streven naar een minder formele en procedurele organisatie zullen we zekere spelregels 
moeten afspreken. Dat geldt in eerste instantie voor de externe communicatie. Om te voorkomen 
dat we elkaar voor de voeten lopen of inconsistente boodschappen afgeven, zullen we communicatie 
gericht op landelijke stakeholders en media centraal coördineren.  
 
Een andere factor betreft de noodzakelijke ondersteuning en financiering. Vooralsnog gaan we uit 
van de huidige begrotingskaders en zal binnen die kaders een reallocatie van de beschikbare mensen 
en middelen plaatsvinden. Daarbij gaan we ook andere vormen van ondersteuning inzetten, zoals 
expertise van buiten en digitale werkvormen.  
Om de discussie niet nodeloos ingewikkeld te maken blijft de contributiegrondslag de komende twee 
jaar ongewijzigd. Wel zullen we volgend jaar een onderzoek starten naar een systematiek die beter 
past bij de nieuwe organisatie.  

5. Procesgang 

Het NBA-bestuur gaat de komende periode met leden in afdelingen, in besturen en in commissies in 
gesprek over dit voorstel. Op de ALV van 17 december worden de meningen gepeild en wordt een 
besluit genomen over de door het bestuur voorgestelde uitgangspunten voor een nieuwe NBA-
governance. Bij voldoende steun zullen we het komend jaar samen met de leden nadere invulling 
geven aan de nieuwe structuur. Doel is om een gedragen voorstel voor een nieuwe organisatie voor 
te leggen aan de leden in de ALV van juni 2020. Parallel hieraan zullen we met het ministerie van 
Financiën overleggen over de mogelijk noodzakelijke aanpassingen van de Wet op het 
Accountantsberoep.  
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6 |     Ontwerpverordeningen 
 

 

A Ontwerpverordening tot wijziging van de Verordening op het bestuur 

Op de agenda voor deze bijeenkomst van de ledenvergadering staat het voorstel om te besluiten het 
aantal bestuursleden vast te stellen op zeven. Als de ledenvergadering positief op dit voorstel beslist, 
dan is een aanpassing van de Verordening op het bestuur noodzakelijk. In die verordening is nu 
namelijk vastgelegd dat het bestuur bij zijn samenstelling streeft naar een bepaalde zetelverdeling, 
uitgaand van dertien bestuursleden. 
 
De gedachte achter de huidige verdeling van de bestuurszetels over de verschillende typen 
accountants en titelhouders vloeit voort uit artikel 12, lid 6 van de Wet op het accountantsberoep. 
Daarin is bepaald dat het bestuur bij zijn samenstelling bevordert dat de verschillende categorieën 
accountants naar de aard van hun werkzaamheden in het bestuur zijn vertegenwoordigd. De wetgever 
heeft daarbij toegelicht dat er sprake moet zijn “van voldoende vertegenwoordiging zodat de 
verschillende belangen voldoende worden meegenomen in de afwegingen van het bestuur”. 
 
Dat het bestuur bestaat uit dertien leden is eerder besloten door de ledenvergadering, maar dit aantal 
vloeit in zijn oorsprong voort uit het fusievoorstel zoals dat door de ledenvergaderingen van het NIVRA 
en de NOvAA in december 2009 is goedgekeurd. 
 
Gegeven de beslissing om het bestuur uit zeven leden te laten bestaan, is een herbezinning nodig op 
de wijze waarop afspiegeling van de verschillende geledingen in het accountantsberoep binnen het 
bestuur wordt vormgegeven. Het is met een bestuur van zeven leden immers niet meer mogelijk om in 
de verhoudingen die bij de fusie zijn afgesproken, zetels in het bestuur beschikbaar te hebben. 
 
Tegen die achtergrond luidt het voorstel om in de eerste plaats te bepalen dat de meerderheid van de 
accountantsleden in het bestuur wordt gevormd door openbaar accountants. Nu vormen openbaar 
accountants ook de meerderheid in het bestuur en gelet op het belang van het herstel van het 
vertrouwen in het openbaar beroep, stellen wij voor dat criterium te handhaven.  
 
Bij de vormgeving van deze bepaling hebben wij betrokken dat de Wet op het accountantsberoep de 
mogelijkheid biedt om bestuursleden te benoemen die geen accountant zijn en de roep om van die 
mogelijkheid gebruik te maken, steeds luider wordt. Een bepaling waarmee aan openbaar 
accountants de meerderheid van de bestuurszetels wordt toegekend, past daar niet goed bij. Om die 
reden luidt dan ook het voorstel om te bepalen dat de openbaar accountants alleen de meerderheid 
vormen onder de accountantsleden in het bestuur. Tot het moment waarop bestuursleden worden 
benoemd die geen accountant zijn, houdt deze eerste bepaling wel in dat het voltallige bestuur in 
meerderheid bestaat uit personen die openbaar accountant zijn. 
 
Vanwege deze bepaling zal het bestuur niet meer dan twee bestuursleden die geen accountant zijn, 
aanbevelen voor benoeming. Omdat elk van de ledengroepen in het bestuur al is vertegenwoordigd 
met een linking pin, kan de meerderheid van de accountantsleden bij drie of meer bestuursleden die 
geen accountant zijn dan namelijk niet meer uit openbaar accountants bestaan. 
 
Voor de zetelverdeling binnen de groep van openbaar accountants in het bestuur is niet meer de 
nadere precisering opgenomen zoals die nu in de verordening en de toelichting op de verordening is 
opgenomen. De wetgever is echter duidelijk: er moet sprake zijn van voldoende vertegenwoordiging 
zodat de verschillende belangen voldoende worden meegenomen in de afwegingen van het bestuur. 
Welke verschillende belangen moeten worden onderscheiden, geeft de wetgever niet aan. De 
(ledenvergadering van de) NBA kan deze dan ook naar eigen inzicht onderscheiden.  
 
Daarom stellen wij in de tweede plaats voor om alleen in algemene zin te bepalen dat het bestuur bij 
het doen van voordrachten ernaar streeft dat de belangen van verschillende categorieën leden en 
accountantspraktijken naar de aard van hun werkzaamheden door middel van hun 
vertegenwoordiging in voldoende mate worden meegenomen in de afwegingen van het bestuur.  
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Bij een bestuur dat bestaat uit zeven leden, is het niet goed meer mogelijk om zowel een evenwichtige 
vertegenwoordiging van de verschillende categorieën leden en accountantspraktijken te 
bewerkstelligen, als een evenwichtig verdeling van zetels naar beroepstitels. Wij menen dat daarbij 
het belang van een goede vertegenwoordiging naar verschillende categorieën leden en 
accountantspraktijken in het bestuur de doorslag moet geven en stellen daarom voor om geen 
concrete verdeling naar beroepstitels meer op te nemen in de verordening. 
  
Het is bij het voorgaande van belang om te benadrukken dat het uiteindelijk aan de ledenvergadering 
is om bestuursleden (uitgezonderd de linking pins) te benoemen. Het bestuur is dan ook alleen bij 
machte om bij het doen van aanbevelingen van bestuursleden voor benoeming door de 
ledenvergadering, de beoogde samenstelling van het bestuur te bevorderen. Zijn de leden het niet 
eens met de samenstelling van het bestuur zoals die eruit ziet na aanvaarding van de door het 
bestuur aanbevolen kandidaat of kandidaten, dan kunnen de leden als groep van ten minste vijftig 
leden of via een ledengroepbestuur andere kandidaten voor benoeming aan de ledenvergadering 
aanbevelen. Maar ook dan is het laatste woord aan de ledenvergadering zoals die bijeen is op het 
moment waarop over de benoeming van een bestuurslid moet worden beslist. 
 
Ten slotte nog de inwerkingtreding van deze verordening: Op het moment waarop deze verordening 
wettelijk in consultatie moet worden gebracht (twee maanden voor de datum van de bijeenkomst van 
de ledenvergadering), was nog niet bekend welk moment het meest geschikt is om met een kleiner 
bestuur van start te gaan en hoe dat bestuur wordt vormgegeven bij een positieve beslissing van de 
ledenvergadering op het voorstel om het bestuur te verkleinen tot zeven leden. Om die reden is in 
artikel II van deze wijzigingsverordening bepaald dat het bestuur besluit op welk moment het 
gewijzigde artikel 1 van de Verordening op het bestuur van kracht wordt. 
 
Deze verordening behoeft na de vaststelling door de ledenvergadering nog de goedkeuring van de 
minister van Financiën. 
 
 

B Ontwerpverordening tot wijziging van de Verordening op de 
kwaliteitsbeoordelingen 

Het systeem dat is gericht op de periodieke beoordeling van de kwaliteit van de beroepsuitoefening 
van een accountant, is zo opgezet dat daarvoor eens in de zes jaar de accountantspraktijk waaraan 
de accountant is verbonden of waarbij hij werkzaam is, voor een toetsing wordt bezocht. 
 
Daarbij worden accountantspraktijken die zijn aangesloten bij de vereniging Samenwerkende 
Registeraccountants en Accountants-Administratieconsulenten (SRA) getoetst door de SRA en 
worden accountantspraktijken die niet zijn aangesloten bij de SRA getoetst door de NBA.  
 
Een accountantspraktijk die zich aanmeldt voor het lidmaatschap van de SRA, wordt gedurende de 
aanmeldingsprocedure (ballotage) op grond van de Verordening op de kwaliteitsbeoordelingen 
vrijgesteld van een toetsing door de NBA. 
 
Een accountantspraktijk die door de NBA is getoetst en zich vóór de selectie door de NBA voor een 
volgende toetsing aanmeldt voor het lidmaatschap van de SRA, zou dus niet in een periode van 
zes jaar worden getoetst, maar in een langere toetsingscyclus. Daarbij geldt dat het ballotagetraject 
van de SRA in de regel een jaar duurt. 
 
Voor accountantspraktijken die niet over een AFM-vergunning beschikken, is dat minder bezwaarlijk 
nu de Verordening op de kwaliteitsbeoordelingen ook bepaalt dat de toetsing ‘in beginsel’ eens in de 
zes jaar plaatsvindt.  
 
De Wet toezicht accountantsorganisaties (Wta) bepaalt in artikel 48a lid 1 echter dat 
accountantsorganisaties ten minste eens in de zes jaar worden bezocht voor een toetsing. Voor de 
naleving van die bepaling is het in het kader van de uitvoering van het convenant dat de NBA met de 
AFM heeft gesloten dus wel bezwaarlijk dat de toetsingscyclus van accountantsorganisaties die onder 
het toetsingsbereik van de NBA vallen, onder omstandigheden een langere periode dan zes jaar kan 
omvatten. 
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Tegen die achtergrond luidt het voorstel om in de verordening te bepalen dat als een 
koepelorganisatie, waaronder de SRA, bij de beoordeling van een aanvraag door een 
accountantsorganisatie van het lidmaatschap van de koepelorganisatie constateert dat de tijd die 
nodig is voor de behandeling van de aanvraag ertoe kan leiden dat de zesjaarstermijn van artikel 48a 
lid 1 Wta overschreden dreigt te worden, de koepelorganisatie onverwijld overleg zoekt met het 
bestuur van de NBA. 
 
In dat overleg stelt de koepelorganisatie samen met het bestuur vast welke van hen onder de 
omstandigheden de meest aangewezen partij is om zo snel mogelijk een toetsing uit te voeren bij de 
accountantsorganisatie. Is dat het bestuur, dan zal het bestuur de vrijstelling die in principe geldt 
tijdens de behandeling van de aanvraag van het lidmaatschap van de koepelorganisatie buiten 
toepassing kunnen laten. Is de koepelorganisatie de meest geschikte partij om de toetsing uit te 
voeren, dan geldt de vrijstelling natuurlijk wel. 
 
Deze verordening behoeft na de vaststelling door de ledenvergadering nog de goedkeuring van de 
minister van Financiën. 
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III NOTULEN
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Notulen van de bijeenkomst van de ledenvergadering van de 
NBA d.d. 18 juni 2018 

1. Opening 

De heer drs. P.J.A.M. Jongstra RA, voorzitter van de NBA, opent de vergadering om 14.00 uur. 
Hij geeft aan dat deze bijeenkomst, ondanks het verzoek uit de vorige ledenvergadering, in de middag 
plaatsvindt door een persoonlijke verplichting die hij deze avond heeft. Hij biedt hiervoor zijn excuses 
aan. Aan zijn opvolger zal hij vragen in overweging te nemen de volgende ledenvergadering in de 
avond te laten plaatsvinden. Vervolgens constateert de voorzitter dat met de oproep voor de 
vergadering aan alle wettelijke voorwaarden is voldaan en dat de vergadering daarmee rechtsgeldig 
is.   
 
De voorzitter vraagt de aanwezigen vervolgens, uit eerbetoon voor de collega’s die het afgelopen jaar 
zijn overleden, twee minuten stilte in acht te nemen. Gedurende het stiltemoment worden de namen 
van de ontvallen collega’s getoond op het scherm. 
 
Aansluitend besteedt de voorzitter aandacht aan twee personen die zich de afgelopen periode meer 
dan gemiddeld hebben ingezet voor het beroep of de beroepsorganisatie. Hij vraagt 
mevrouw M. Kloppenburg en de heer A. van Bemmel RA naar voren te komen en overhandigt hen de 
NBA-Loftrompet. 
 

De voorzitter licht toe dat de Veranderagenda audit een van de grote lopende projecten is. 
Deze Veranderagenda ligt in het verlengde van de in 2014 door de Werkgroep Publiek Belang 
gepresenteerde 53 maatregelen. Het gaat bij de Veranderagenda om de aanpak van fundamentele 
sectorvraagstukken zoals kwaliteit, structuur, lerend vermogen, verdienmodel en zogenoemde 
“wicked problems”. Cruciaal voor het welslagen van de verbeteringsmaatregelen is dat ook de cultuur 
in de sector verandert. Inmiddels is er een stap voorwaarts gemaakt door het publiek belang centraal 
te stellen en de kwaliteit voorop te stellen. De voorzitter benadrukt dat het uiteindelijk gaat om de 
vraag wat het maatschappelijk verkeer vindt van de accountantssector. Daarom is het van groot 
belang ook de verbinding te zoeken met de maatschappelijke partijen, zoals de toezichthouder en de 
Monitoring Commissie Accountancy (MCA). 
 
Over de gewenste effecten van de ingezette veranderingen geeft de voorzitter het volgende aan. In de 
afgelopen jaren is het fundament voor de veranderingen gelegd en nog steeds wordt hier in de sector 
intensief aan gewerkt. Het maatschappelijk verkeer ziet de veranderingen echter graag diepgaander 
plaatsvinden en wil dat resultaten sneller zichtbaar worden. Hij geeft daarbij aan dat, hoewel er al veel 
ten goede is veranderd, bepaalde effecten langere tijd nodig zullen hebben. Dat geldt bijvoorbeeld 
voor het zichtbaar maken van de verbetering van de cultuur en het gedrag in de sector.  
 
De voorzitter pleit ervoor dat de sector nu voortbouwt aan de veranderingen op het fundament dat 
hiervoor inmiddels is gelegd. Verder is de voorzitter ervan overtuigd dat de rol van de accountant ertoe 
doet en blijft doen, mits de accountant zijn verantwoordelijkheid neemt bij deze ontwikkelingen. 

2. Mededelingen en ingekomen stukken  

De heer drs. F.A. van Schaik AA RA, bestuurssecretaris, deelt mede dat er geen ingekomen stukken 
zijn.  

3. Notulen 

3.a  Conceptnotulen van de bijeenkomst van de ledenvergadering d.d. 19 juni 2017 

Aangezien er geen tekstuele opmerkingen zijn, concludeert de voorzitter dat de notulen ongewijzigd 
zijn vastgesteld. Er zijn geen vragen naar aanleiding van de notulen en de actielijst. 
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3.b  Conceptnotulen van de bijeenkomst van de ledenvergadering d.d. 19 december 2017 

Aangezien er geen tekstuele opmerkingen zijn, concludeert de voorzitter dat de notulen ongewijzigd 
zijn vastgesteld. 
 
Met betrekking tot punt 1 uit de actielijst licht de voorzitter toe dat de motie het bestuur verzoekt 
onderzoek te doen naar een bestuur bestaande uit drie onafhankelijke leden. Inmiddels heeft er een 
gesprek plaatsgevonden met een van de indieners van de motie. In dat gesprek zijn niet alleen de 
achterliggende gedachten van de motie aan de orde gekomen, maar ook de (on)mogelijkheden om tot 
een dergelijk bestuur te komen. Hij verwijst vervolgens naar de vernieuwingsagenda die vandaag ter 
besluitvorming voorligt. Het ontwikkelen van een nieuw governancemodel (waarbij ook de 
bestuurssamenstelling aan de orde komt) maakt daar onderdeel van uit. Vanuit dat oogpunt stelt het 
bestuur voor nu niet inhoudelijk stil te staan bij de motie, maar de kerngedachte daarvan mee te 
nemen in de ontwikkeling van het governancemodel en deze te bespreken in de volgende 
ledenvergadering. 
 
Met betrekking tot actiepunt 2 (betreffende de zittingstermijn van de voorzitter) licht de voorzitter toe 
dat uit de vernieuwingsagenda blijkt dat het bestuur zich gaat buigen over de ontwikkeling van een 
nieuw governancemodel. De lengte van de zittingsperiode van de voorzitter maakt daar onderdeel van 
uit. 

4. Verkiezingen 

4.a  Verkiezing van een nieuw bestuurslid 

Het bestuur heeft mevrouw drs. E.M.W.H. van der Vleuten RA voorgedragen als nieuw bestuurslid. 
Mevrouw Van der Vleuten stelt zich voor aan de aanwezigen en motiveert haar belangstelling voor de 
rol van bestuurslid bij de NBA. Daarbij gaat zij in op haar opleiding, deskundigheid en ervaring. Deze 
wil zij graag inzetten om een bijdrage te leveren aan de vernieuwing van de beroepsorganisatie. Er 
zijn geen vragen vanuit de zaal. 
De voorzitter deelt mede dat er 285 stemgerechtigden aanwezig zijn in de zaal en gaat over tot 
stemming. Op grond van stemmingsuitslag stelt hij vast dat mevrouw Van der Vleuten is benoemd. 
 
 Aantal stemmen 

Voor Tegen Blanco 

Mevrouw drs. E.M.W.H. van der Vleuten RA 265 12 7 

 
4.b  Verkiezing van de voorzitter en de plaatsvervangend voorzitter 

De voorzitter licht toe dat bestuurslid de heer M.J. van der Vegte RA door het bestuur is voorgedragen 
als nieuwe voorzitter van de NBA. Mevrouw D.M. Clement AA RA wordt voorgedragen als 
plaatsvervangend voorzitter. Zij heeft deze rol ook de afgelopen drie jaar vervuld. 
 
Mevrouw Clement licht toe dat zij zich wederom kandidaat heeft gesteld als plaatsvervangend 
voorzitter om zich ook het komende jaar in te kunnen zetten voor de veranderingen die nodig zijn in de 
sector. Er zijn geen vragen vanuit de zaal aan mevrouw Clement. 
 
Aansluitend licht de heer Van der Vegte toe hoe hij zich in het afgelopen halfjaar heeft voorbereid op 
de rol van voorzitter. In deze periode heeft hij met veel partijen gesproken om meer inzicht te krijgen in 
de behoeften en situatie van de diverse segmenten binnen het accountantsberoep. Hij benadrukt 
hierbij oog te hebben voor alle typen accountants. Voorts geeft hij aan dat de tijd dringt om tot 
veranderingen in het beroep te komen, mede vanwege de toenemende druk vanuit de Monitoring 
Commissie Accountancy en het ministerie van Financiën. Graag wil hij in de rol van voorzitter van de 
NBA hieraan zijn steentje bijdragen, waarbij voor hem het thema ‘verbinden’ centraal zal staan. 
 
Vervolgens stellen enkele leden vragen aan de heer Van der Vegte. 
 
Zo wordt gevraagd of de heer Van der Vegte bij de uitvoering van de vernieuwingsagenda oog houdt 
voor alle groepen accountants zónder dat een bepaalde groep ‘ondergesneeuwd’ raakt. 
De heer Van der Vegte licht toe dat de projecten in de vernieuwingsagenda gaan over alle groepen 
accountants. De kennis van elke groep wordt meegenomen om effectief te kunnen zijn voor alle typen 
accountants. Hij benadrukt hierbij het belang in te zetten op “de verbinding zoeken”. 



20 
 

 
Daarna wordt ingegaan op een onderwerp dat ook in de vorige ledenvergadering aan de orde is 
gesteld. Het betreft de negatieve publiciteit rondom Deloitte (het kantoor waaraan de heer Van der 
Vegte verbonden is) aangaande een Zuid-Afrikaanse cliënt. De heer Van der Vegte geeft aan dat hij 
niet de extern accountant was, maar uitsluitend betrokken is geweest bij het forensisch onderzoek. 
Deze situatie heeft hij bij zijn kandidaatstelling weldegelijk meegewogen. Zijn overtuiging is (nog 
steeds) dat dit geen belemmering vormt voor het vervullen van het voorzitterschap bij de NBA. 
   
Vervolgens wordt de verhouding tussen het maatschappelijk belang en het kantorenbelang aan de 
orde gesteld. De heer Van der Vegte geeft hierop aan het algemeen belang centraal te stellen. Daarbij 
gaat het immers om het professioneel handelen van de accountant, ongeacht de rol die deze vervult 
in het beroep. In het professioneel handelen van de accountant vallen maatschappelijk belang en 
kantoorbelang naar zijn mening uiteindelijk samen.  
 
Tot slot gaat een van de leden in op (het voorkomen van) de uitstroom van jonge accountants uit het 
beroep. De heer Van der Vegte geeft aan ook contacten te onderhouden met de groep Young Profs. 
Samen met hen wordt gekeken naar de mogelijke oorzaken voor deze uitstroom en potentiële 
maatregelen om dit tegen te gaan.  
 
De voorzitter gaat vervolgens over tot stemming over de beide kandidaten. Op grond van de 
stemmingsuitslagen stelt hij vast dat beiden zijn benoemd. 
 
 Aantal stemmen 

Voor Tegen Blanco 

Mevrouw D.M. Clement AA RA 259 18 6 

De heer M.J. van der Vegte RA 250 27 7 

 
4.c  Vaststelling van het rooster van aftreden 

De voorzitter brengt het rooster van aftreden in stemming en concludeert op basis van de 
stemmingsuitslag dat de ledenvergadering het rooster heeft vastgesteld. 
 
 Aantal stemmen 

Voor Tegen Blanco 

Rooster van aftreden 269 0 13 

 
Vanuit de ledenvergadering wordt ervoor gepleit oog te houden voor de balans tussen AA’s en RA’s in 
het bestuur van de NBA. De voorzitter licht toe dat hierover bepalingen zijn opgenomen in het 
fusiedocument en de verordening op het bestuur, waaraan het bestuur zich heeft te houden. Mochten 
zich omstandigheden voordoen waarbij naleving van die bepalingen (tijdelijk) niet mogelijk is, dan zal 
het bestuur dit aan de ledenvergadering melden.  
 
4.d Benoeming van de accountant en plaatsvervangend accountant 

Er wordt gestemd over de voorgedragen accountant en plaatsvervangend accountant met betrekking 
tot de controle over het boekjaar 2019. Aan de hand van de stemmingsuitslagen concludeert de 
voorzitter dat de heer drs. W.J.O. Castricum RA is benoemd tot accountant en mevrouw M. van Dijke 
RA tot plaatsvervangend accountant.  
 
 Aantal stemmen 

Voor Tegen Blanco 

De heer drs. W.J.O. Castricum RA 240 3 38 

Mevrouw M. van Dijke RA 229 3 49 

5. Jaaroverzicht 2017 

Het jaaroverzicht 2017 is uitsluitend digitaal uitgebracht en geeft inzicht in de activiteiten van de NBA. 
Dit overzicht wordt gezien als het verslag van de werkzaamheden ten behoeve van het ministerie van 
Financiën. Het hoeft niet te worden vastgesteld door de ledenvergadering. Er zijn geen vragen of 
opmerkingen met betrekking tot het jaaroverzicht. 
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6. Jaarrapport 2017 

Mevrouw Clement licht het jaarrapport 2017 toe. In het jaarrapport staat het waardecreatiemodel 
centraal. Een van de beoogde effecten van dit model is (het herstellen van) het maatschappelijk 
vertrouwen in het beroep. Daarnaast komt in het waardecreatiemodel onder andere de in- en 
uitstroom van leden aan de orde. Het bestuur gaat bezien of, door het wegnemen van knelpunten, de 
instroom vanuit de praktijkopleiding in het beroep kan worden versneld. Het totaal ledenaantal 
bestand zelf is overigens stabiel. Vervolgens licht mevrouw Clement een aantal kerncijfers uit de 
jaarrekening toe.     
 
Aansluitend geeft de controlerend accountant, de heer Castricum (RSM Accountants), een toelichting 
op het gevolgde proces met betrekking tot de controle van de jaarrekening en het bestuursverslag 
over 2017. De bevindingen van de controle hebben geleid tot het afgeven van een goedkeurende 
controleverklaring bij de jaarrekening. 
 
Vervolgens stellen de leden vragen over het jaarrapport. Onder andere over het feit dat er jaarlijks 
voldoende trainees in de praktijkopleiding instromen, maar uit de cijfers blijkt dat de doorstroom 
onvoldoende plaatsvindt. Mevrouw Clement geeft aan dat het bestuur aandacht heeft voor deze 
problematiek en dat de Raad voor de Praktijkopleidingen inmiddels onderzoek naar de achterliggende 
oorzaken verricht. Gerelateerd hieraan wordt door de leden gewezen op de (ongewenste) 
verschuiving in de praktijkopleiding tussen het aantal AA’s en RA’s (was 1/3 – 2/3 en is nu ¼ en ¾). 
Mevrouw Clement wijst erop dat het bestuur deze verschuiving probeert tegen te gaan door de 
invoering van de mkb-variant als nieuwe opleiding. Het bestuur verwacht hiermee op de lange termijn 
een betere opbouw te kunnen realiseren van de aantallen AA’s en RA’s. 
 
Naar aanleiding van een vraag over de mogelijke verplichting tot het betalen van 
vennootschapsbelasting geeft mevrouw Clement aan dat er overleg plaatsvindt tussen de NBA en de 
Belastingdienst. De gesprekken zijn in een vergevorderd stadium en lijken zich in een voor de NBA 
positieve richting te ontwikkelen. Verwacht wordt dat er in de volgende ledenvergadering meer 
duidelijkheid gegeven kan worden. 
 
Met betrekking tot het waardecreatiemodel wordt aan het bestuur voorgesteld ook te vermelden wat 
de inspanning van de NBA is richting de politiek, de MCA en de nationale en internationale 
toezichthouders. Daarnaast wordt de aanbeveling gedaan om de inzet van leden (ledengroepen, 
werkgroepen en commissies) in het jaarrapport te vermelden, waardoor deze inzet uiteindelijk ook 
leidt tot de output in het waardecreatiemodel. Het bestuur staat positief tegenover beide suggesties. 
 
Daar de leden geen stemming wensen, is het jaarrapport 2017 met algemene stemmen aangenomen. 
Ook wensen de leden geen stemming over het gevoerde beleid van het bestuur. De voorzitter 
concludeert vervolgens dat de ledenvergadering daarmee, conform artikel 29 lid 4 van de Wab, 
decharge heeft verleend aan het bestuur. 

7. Vernieuwingsagenda accountantsberoep 

De voorzitter geeft aan dat het bestuur met de vernieuwingsagenda beoogt de functie van de 
accountant in de toekomst te versterken. Dit gebeurt door vijf thema’s centraal te stellen: 
maatschappelijke relevantie, kwaliteit, een lerend beroep, innovatie en een sterk merk. De 
vernieuwingsagenda is in samenwerking met de sector tot stand gekomen. Uit de bijeenkomsten en 
gesprekken bleek dat de vernieuwingsambitie er is. De voorzitter benadrukt dat het belangrijkste 
uitgangspunt is “de verbinding te zoeken” en noemt daar een voorbeeld van.  
 
Vervolgens geven vier accountants vanuit hun specifieke aandachtsgebied aan wat zij vinden van het 
betreffende onderdeel uit de vernieuwingsagenda. Achtereenvolgens geven mevrouw J. den Dunnen 
–Nout RA en de heer J.G.M. Weerdenburg AA hun mening over de plannen voor het mkb. De heer 
J. Wietsma AA gaat in op de digitalisering van de maatschappij en de noodzaak voor de accountant 
om deze ontwikkeling op de voet te (blijven) volgen. De heer F.K.D. Tsang RA is verhinderd 
persoonlijk aanwezig te zijn. In een videoboodschap benadrukt hij het belang van de “groene brigade” 
(circulaire economie) voor de maatschappelijke relevantie van het beroep. De vier sprekers roepen de 
leden op mee te doen aan onderdelen uit de vernieuwingsagenda.  
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Daarna is er de gelegenheid voor de leden om te reageren. Er worden informatieve vragen gesteld, er 
zijn positieve reacties, maar er worden ook kritische kanttekeningen bij de vernieuwingsagenda 
geplaatst. Zo wordt er, onder het motto “jonge wijn in jonge zakken”, een dringende oproep gedaan 
aan het bestuur om te zorgen dat het niet bij mooie woorden blijft, maar dat er tot daden wordt 
overgegaan. Sommige leden geven aan eerst meer inzicht te willen hebben in de invulling van de 
vernieuwingsagenda alvorens zij hiermee kunnen instemmen.   
 

Bij het voorstel om de Ledengroep Openbaar Accountants te splitsen in twee nieuwe ledengroepen 
(MKB en OOB) worden drie kanttekeningen geplaatst: de splitsing staat haaks op “de verbinding 
zoeken”, er is kans op meer marktpartijen en de NBA is een ledenorganisatie en moet dat ook blijven. 
De voorzitter en de plaatsvervangend voorzitter beantwoorden de vragen en lichten de visie van het 
bestuur op de vernieuwingsagenda nader toe.  
 
Er ligt thans een uitdagende vernieuwingsagenda ter tafel, waarvan de effecten voor de begroting de 
komende periode in kaart worden gebracht. De voorzitter licht toe dat het stemmen uitsluitend gaat 
over de vraag of de leden zich kunnen vinden in de uitvoering van de vernieuwingsagenda op de 
genoemde thema’s. Na de eventuele goedkeuring worden er initiatieven gekoppeld aan de thema’s 
waarbij uiteraard reeds een grove inschatting is gemaakt van de gevolgen die dit heeft voor de 
begroting. Verwacht wordt daarover in de volgende ledenvergadering meer te kunnen laten weten. 
 
Het goed vormgeven van de communicatie tussen leden en de NBA tijdens de uitvoering van de 
vernieuwingsagenda vinden leden cruciaal voor het slagen van de vernieuwingsagenda. Zij willen op 
de hoogte worden gehouden van de prioriteiten die het bestuur stelt in de agenda en de resultaten die 
worden bereikt. Het bestuur beaamt dat een goede communicatie belangrijk is. Het wil (mede) de 
NBA-website gebruiken om de leden te informeren.                
 
De leden geven aan stemming te wensen over het invoeren van de vernieuwingsagenda (visie met 
thema’s). Aan de hand van de geprojecteerde uitslagen concludeert de voorzitter dat de leden 
hiermee hebben ingestemd.    
 
 Aantal stemmen 

Voor Tegen Blanco 

Vernieuwingsagenda 217 21 20 

    

8. Begroting 2019 

Mevrouw Clement licht de begroting 2019 toe. Zij geeft aan dat binnen de huidige begroting financiële 
ruimte is gezocht voor de vernieuwingsagenda. Om die reden is er binnen het bureau een 10% 
besparing doorgevoerd. Hierdoor is een bedrag van € 300.000 vrijgemaakt. Door deze financiële 
ruimte behoeft de huidige begroting 2018 niet te worden herzien. In 2019 zal er afzonderlijk 
gerapporteerd worden over de aanwending van het vrijgemaakte bedrag.  
 
Mevrouw Clement geeft aan dat het vermogen en de liquiditeit op orde zijn, ook nu er is ingestemd 
met de uitvoering van de vernieuwingsagenda. Het weerstandvermogen bedraagt ruim € 6 mln, 
hetgeen een solide basis is om de vernieuwingstrajecten in te zetten. 
 
Door de leden worden vragen gesteld over de financiering van de uitvoering van de 
vernieuwingsagenda en de gevolgen die dit heeft voor het weerstandsvermogen. In reactie hierop 
oppert een lid mandaat te verlenen aan het bestuur om, indien dat nodig is, geld aan te wenden ten 
laste van de algemene reserve. Een ander lid is er voorstander van het weerstandsvermogen te 
indexeren. Verder wordt er gepleit om voldoende te investeren om de veranderingen door te kunnen 
voeren. 
 
Mevrouw Clement licht toe dat de vernieuwingsagenda voor een deel is meegenomen in de begroting 
2019, maar niet in de begroting van 2018. De besparingsactie is bedoeld om de kosten te financieren 
van dat deel van de vernieuwingsagenda dat nu reeds in beeld gebracht kon worden. Meer 
duidelijkheid over de financiering kan volgend jaar worden gegeven, wanneer de 
vernieuwingsprojecten zijn geconcretiseerd. 
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Mevrouw Clement geeft aan dat de Financiële Commissie voornemens is met een rekenkundige 
onderbouwing te komen voor een weerstandvermogen dat past bij de huidige situatie waarin de NBA 
verkeert. Verder benadrukt zij dat de NBA ernaar streeft de plannen goed te onderbouwen en de 
uitvoering te laten geschieden zonder contributieverhoging. Waarbij zij bevestigt dat het financiële 
aspect niet de belemmering mag zijn voor het doorvoeren van de vernieuwing. 
Op de vraag of NEMACC nog een rol gaat spelen in de vernieuwingsagenda, antwoordt mevrouw 
Clement dat de AA-leden uit het NBA-bestuur hierover in gesprek zijn met NEMACC.  
 
Naar aanleiding van het voorstel een duidelijkere scheiding aan te brengen tussen de kosten om de 
organisatie draaiende te houden en de investeringen in het kader van de vernieuwingsagenda licht 
mevrouw Clement toe dat al veel van deze kosten worden benoemd in de begroting. Bij verregaande 
investeringen zal het bestuur die aan de ledenvergadering ter accordering voorleggen. 
 
Tot slot wijst een lid erop dat de voorliggende begroting mogelijk een verzwaring inhoudt van de 
werkdruk voor de bureaumedewerkers. Voorkomen moet dat, door een stijgend ziekteverzuim, de 
ondersteuning, en daarmee de kwaliteit van het beroep, in het gedrang komt.  
 
Vervolgens vraagt de voorzitter of de leden stemming wensen. Daar de leden geen stemming wensen, 
concludeert de voorzitter dat de begroting 2019 is vastgesteld door de ledenvergadering.   
 

9. Ontwerpverordeningen 

De voorzitter licht de drie voorliggende ontwerpverordeningen toe. Het betreft:  
a. de Ontwerp-contributieverordening 2019;  
b. de Ontwerpverordening tot wijziging van de Verordening op de praktijkopleidingen; en  
c. de Ontwerpverordening tot wijziging van de Verordening op de kostenvergoedingen. 
Nu de leden geen vragen hebben over deze verordeningen en aangeven geen behoefte aan 
stemming te hebben, concludeert de voorzitter dat deze verordeningen zijn aangenomen. 
 

10. Rondvraag 

De heer P.C.J. Dinkgreve RA maakt van de gelegenheid gebruik om de heer Jongstra te bedanken 
voor zijn inzet als voorzitter. De heer Jongstra zoekt daarbij steeds naar de verbinding. Een bijzondere 
prestatie is de gerealiseerde samenwerking van alle partijen in de sector. Daarbij staat de sector 
sterker richting de politiek en de AFM. En kan zo eensgezind werken aan het verbeteren van het 
vertrouwen in de sector. De rol van de accountant moet daarbij zijn het toevoegen van 
geloofwaardigheid, betrouwbaarheid en zekerheid. Tot slot spreekt de heer Dinkgreve de hoop uit dat 
Jongstra’s opvolger deze wijze van besturen voortzet. 
 
Vervolgens spreekt een van de leden zijn zorgen uit over het NBA-beleid met betrekking tot 
accountants die in 2017 niet aan hun PE-verplichtingen hebben voldaan. Hij vraagt zich af hoe het 
bestuur de kwaliteit van de beroepsuitoefening van deze accountants bewaakt. De directie licht toe 
dat het 1300 accountants betreft die gedurende drie maanden, conform de regelgeving, in de 
gelegenheid worden gesteld alsnog aan de PE-verplichting te voldoen. Hiervan hebben 300 
accountants, die hun PE  wel hadden behaald, deze inmiddels ook geregistreerd. Verwacht wordt dat 
er nog een aantal accountants zal volgen. Het bestuur en de directie hebben aandacht voor de zaak. 
 
Daarna richt de voorzitter het woord tot bestuurslid mevrouw drs. V.W.J. Kooistra-Voorwald RA die 
vandaag ook aftreedt. Hij bedankt haar voor de plezierig samenwerking. Aansluitend bedankt hij de 
heer Dinkgreve voor de lovende woorden die zijn uitgesproken. Tot slot draagt de heer Jongstra de 
voorzittershamer over aan de nieuwe voorzitter, de heer M.J. van der Vegte RA, en wenst hij hem veel 
succes. 
 
De heer Van der Vegte bedankt de leden voor het vertrouwen dat zij hem hebben gegeven. Hij 
bedankt de heer Jongstra voor wat hij samen met het bestuur heeft bereikt in de afgelopen 3,5 jaar 
dat hij voorzitter was. De nieuwe voorzitter geeft aan de ingeslagen weg te willen voorzetten en met 
elkaar de invulling van de vernieuwingsagenda te willen realiseren zodat over een half jaar de eerste 
resultaten kunnen worden gepresenteerd. Waarbij hij het belang benadrukt van samenwerken en 
verbinden. Tot slot roept hij de leden op mee te doen. 
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11. Sluiting   

De voorzitter bedankt een ieder voor zijn/haar aanwezigheid en inbreng. Aansluitend nodigt hij de 
aanwezigen uit voor een hapje en een drankje in de foyer en wenst iedereen een goede terugreis. 
 
Tot slot sluit de nieuwe voorzitter, de heer M.J. van der Vegte RA, de bijeenkomst van de 
ledenvergadering van de NBA om 17.50 uur. 
 
Aldus gewijzigd/ongewijzigd vastgesteld in de bijeenkomst van de ledenvergadering van de NBA 
d.d. 17 december 2018 
 
 
 
 
M.J. van der Vegte RA    drs. F.A. van Schaik AA/RA 
voorzitter       bestuurssecretaris 
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Actiepunten naar aanleiding van de ledenvergadering van de NBA 
d.d. 18 juni 2018 
 
1. De vertrekkend voorzitter zegt toe aan zijn opvolger te vragen in overweging te nemen de 

volgende ledenvergadering in de avond te laten plaatsvinden.  
De nieuw gekozen voorzitter heeft dit voorstel in zijn afweging voor de keuze van het tijdstip van 
de ledenvergadering meegenomen. Ook heeft hij daarbij in de overweging betrokken dat de 
ledenvergadering bij voorkeur zo min mogelijk binnen kantooruren plaatsvindt, leden bij voorkeur 
buiten de avondspits reizen en ook leden die van ver komen, na afloop van de ledenvergadering 
op een ordentelijk tijdstip thuis moeten kunnen komen. Dit alles heeft er uiteindelijk toe geleid dat 
het bestuur heeft gekozen voor 16.00 uur als aanvangstijdstip voor de vergadering op 
17 december 2018.  

 
2. Het bestuur stelt voor de kerngedachte uit de motie die is ingediend tijdens de ledenvergadering 

van 19 december 2017 (te weten: een bestuur bestaande uit drie onafhankelijke leden) mee te 
nemen in de ontwikkeling van het governancemodel en deze te bespreken in de volgende 
ledenvergadering. 
Tijdens de ledenvergadering van 17 december 2018 zullen de ontwerpcriteria worden besproken 
die het bestuur voor ogen heeft bij het inrichten van de nieuwe bestuurlijke organisatie van de 
NBA. Daarbij zal ook dit aspect aan de orde komen. 

 
3. Het bestuur wordt geadviseerd in het waardecreatiemodel (als onderdeel van het jaarrapport) ook 

aandacht te besteden aan de inspanning van de NBA richting de politiek, de MCA en de nationale 
en internationale toezichthouders. Ook de inzet van leden (ledengroepen, werkgroepen en 
commissies) zou in het jaarrapport kunnen worden vermeld.   
Het bestuur neemt dit voorstel over en zal dit verwerken in het jaarrapport dat over 2018 wordt 
opgesteld. 
 

4. Het bestuur geeft aan dat het verwacht dat het in de volgende ledenvergadering meer informatie 
kan verschaffen over de gevolgen voor de begroting van de projecten die in het kader van de 
vernieuwingsagenda worden uitgevoerd. 
In de ledenvergadering van 17 december 2018 wordt een nadere toelichting gegeven met 
betrekking tot de financiële gevolgen van (de diverse projecten in het kader van) de 
vernieuwingsagenda. 
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IV ONTWERPVERORDENINGEN
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A   Ontwerpverordening tot wijziging van de Verordening op het 
bestuur  

 
 
 
 
De ledenvergadering van de Nederlandse beroepsorganisatie van accountants; 
 
Gelet op artikel 19, tweede lid, onderdeel d, van de Wet op het accountantsberoep; 
 
Stelt de volgende verordening vast: 
 
 

Artikel I 

De Verordening op het bestuur wordt als volgt gewijzigd: 
 
A 
Artikel 1 komt te luiden: 
 
Artikel 1 
Bij het doen van een aanbeveling als bedoeld in artikel 5, eerste lid van de Verordening op de 
ledenvergadering streeft het bestuur naar een samenstelling van het bestuur waarin: 
a.  de meerderheid van de leden van het bestuur die accountant zijn, bestaat uit openbaar 

accountants; en 
b. de belangen van verschillende categorieën leden en accountantspraktijken naar de aard van hun 

werkzaamheden worden meegenomen in de afwegingen van het bestuur. 
 
 

Artikel II 

Deze verordening treedt in werking op een door het bestuur te bepalen tijdstip. 
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B  Ontwerpverordening tot wijziging van de Verordening op de 
kwaliteitsbeoordelingen  

 
 
 

  
De ledenvergadering van de Nederlandse beroepsorganisatie van accountants; 
 
Gelet op de artikel 19, eerste lid van de Wet op het accountantsberoep; 
 
Stelt de volgende verordening vast: 
 

Artikel I 

De Verordening op de kwaliteitsbeoordelingen wordt als volgt gewijzigd: 
 
A 
Na artikel 27 wordt een artikel ingevoegd, luidende: 
 
Artikel 27a 
1. Indien de koepelorganisatie bij de beoordeling van een aanvraag van een accountantsorganisatie 

voor het lidmaatschap van of de aansluiting bij de geaccrediteerde koepelorganisatie constateert 
dat zich een situatie als bedoeld in artikel 29, zesde lid voor kan doen, dan treedt zij onverwijld in 
overleg met het bestuur. 

2. In het overleg als bedoeld in het vorige lid, stellen de koepelorganisatie en het bestuur vast welke 
van hen de meest gerede partij is om bij de accountantsorganisatie onverwijld een toetsing uit te 
voeren. 

 
B  
In artikel 29 wordt onder vernummering van het zesde lid (oud) tot het zevende lid een lid ingevoegd, 
luidende: 
 
6.  Het bestuur kan het vijfde lid buiten toepassing laten indien een accountantsorganisatie een 

aanvraag indient voor het lidmaatschap van of de aansluiting bij een geaccrediteerde 
koepelorganisatie en daardoor de termijn vanaf de laatste toetsing door het bestuur, vermeerderd 
met de periode die de koepelorganisatie naar verwachting nodig heeft om een beslissing te nemen 
op de aanvraag, de termijn als bedoeld in artikel 48a, eerste lid van de Wet toezicht 
accountantsorganisaties dreigt te overschrijden.  

 

Artikel II 

Deze verordening treedt in werking op de eerste dag na publicatie daarvan in de Staatscourant. 
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